
 

 ۶۰ درصد مردم و کسب وکارها به 
پیام رسان های داخلی کوچ کرده اند

عیسی زارع پور از آمادگی پلتفرم های داخلی برای 
پذیرایی از میلیون ها نفر از همه مردم به صورت روزانه، 
خبر داده است. وزیر ارتباطات با اشاره به انتقال کسب 
و کارهای مردمی به پیام رسان های داخلی، گفته: 
»در حال حاضر بیش از ۶۰ درصد از مردم و کسب و 
کارهایشان به پیام رسان های داخلی وارد شده اند و از 
این پیام رسان ها استفاده می کنند.« عیسی زارع پور با 
بیان اینکه رد و بدل کردن پیام بین پلتفرم های داخلی تا 
پایان سال عملیاتی می شود، گفته »همه همت ما بر این 
اساس است که از پلتفرم های داخلی حمایت کنیم تا به 
بهترین شکل ممکن و کیفیت بتوانند پاسخگوی نیازهای 
مردم باشند.« او تاکید کرده که این پلتفرم های داخلی 
حتی باید با پلتفرم های خارجی رقابت کنند و افزود: »در 
حوزه های دیگر و طی سال های اخیر به غیر از حوزه پیام 
رسان های شبکه های اجتماعی، ما سکو و پلتفرم های 
بومی خود را داریم و مردم در این بخش سکوهای خارجی 
را نمی شناسند و این نشان می دهد که ظرفیت های خوبی 
در این بخش در داخل کشور وجود دارد.« زارع پور، با بیان 
این جمله که »پیام رسان های داخلی اعم از روبیکا، بله، 
ایتا، سروش پلاس، روزانه پذیرای میلیون ها نفر از مردم 
هستند«، بر آمادگی این پلتفرم ها در پذیرایی از همه 
مردم تاکید کرده و گفته: ما تمام زیرساخت های لازم 
را برای این پیام رسان ها فراهم کرده ایم. وزیر ارتباطات، 
افزوده: یکی دیگر از اقداماتی که در دست انجام است، 
به اصطلاح آماده سازی»اینترکانکشن«است. در قالب 
این رویه پیام رسان های داخلی می توانند بین خودشان 
پیام رد و بدل کنند. در قالب این رویه کاربر می تواند به 
پیام رسان مورد دلخواه خود اجازه دهد که از سایر پیام 
رسان ها برایش پیام ارسال شود، بنابراین این مساله در 
دست اقدام است و تا پایان سال انجام می شود.  او با اشاره 
به افزایش درآمد شرکت ملی پست برای جابه جایی حجم 
مرسولات مردم به عنوان یک شاخص قابل اتکا در زمینه 
رونق کسب و کارها در پیام رسان های داخلی ادامه داده: 
به واقع این شاخص نه تنها به حالت قبل برنگشته که 
افزایش پیدا کرده است. زارع پور با بیان اینکه ۷۰ درصد 
کسب و کارهای اینترنتی کالا محور هستند، گفته: »عمده 
محصولات فروخته شده از طریق شرکت ملی پست ارسال 
می شود و این شاخص نشان می دهد که کسب و کارهای 
مردم در پیام رسان های داخلی رونق داشته است.« گفتنی 
ست که آقای زارع پور در اواخر آبان سال جاری، از عضویت 
یک روزه 1۷ میلیون کاربر در یکی از پلتفرم های داخلی 
خبر داده بود. او گفته بود که ۶۰ درصد ترافیک مصرف 
به حوزه داخلی اختصاص یافته و برای اولین بار ترافیک 

تولید داخلی دو برابر شده است. 

 فضای کار
واقعا فضای کسب و کار راکد است. من خودم شغلم آزاد 
است و همیشه در ماه اسفند کار داشتیم و سرمان شلوغ بود 
اما امسال واقعا از بیکاری خسته شده ام. قبوض آب، برق و گاز 
هم که گران شده است. از یک طرف کار نیست و از طرف دیگر 
هزینه ها بالا رفته است. واقعا مانده ام و نمی دانم چه باید بکنم؟
همتی از تهران 

وزن نان
نانوایی سنگکی -خیابان شیرمحمدی نبش کوچه غرات -  
نان های سوخته به مردم می دهند و وزن آن سبک و قیمت آن 
از نانوایی های دیگر گران تر است. و وقتی هم اعتراض می کنیم 
نان دیگری به ما نمی دهند و باید همان نان را خریداری کنیم 
از مسئولان تقاضای رسیدگی و فرستادن بازرس به این نانوایی 

برای وزن کردن این نان ها داریم. 
حجتی از تهران 

تحویل دارو
وقتی به بیمارستان تامین اجتماعی میلاد می رویم برای 
دریافت دارو باید نزدیک به 45 دقیقه بلکه بیشتر معطل 
بمانیم تا یک قرص و یا داروهای خود را تحویل بگیریم. از 
مسئولان بیمارستان میلاد درخواست داریم که ترتیبی اتخاذ 
دهند تا لااقل این داروها زودتر و در زمان کمتری به دست 
بیماران برسد تا مشکلات این بیماران نیز حل گردد و معطل 

و سرگردان نباشند. 
یک شهروند از اصفهان

گرانی 
گرانی دیگر سر به فلک کشیده دیگر صحبت کردن از مواد 
غذایی، مواد شوینده، گوشت و مرغ و این جور چیزها گذشته 
است. باید مسئولان فکری اساسی برای این گرانی انجام دهند 

تا بلکه کمی از مشکلات مردم کاسته شود. 
نادری از تهران

به یاد رفتگران شهرداري 
 نارنجي پوشان، این از خود گذشتگان که براي نظافت و 
رفت وروب شهرها تلاش مي کنند، رفتگران زحمت کشانی 
هستند که خدمات آنان براي تمامي افراد جامعه محرز و 
مشخص است. معمولا با شروع سال جدید خانه تکاني ها براي 
پاکیزگي بیشتر آغاز مي شود که این باعث تولید زباله هاي 
خانگي خواهد شد و طبیعي است کارگران خدمات شهري نیز 
کارشان بیشتر از روزهاي عادي سال مي شود. به هر حال این 
موضوع باعث شده تا یادي هم از این عزیزان کنیم و همواره 

خدمات و تلاش هاي آنان را ارج بگذاریم. 
احدزاده از تهران

  آرمان ملی: ممکن است این روزها خبر 
پلمب داروخانه ای در کشور به دلیل عدم 
رعایت حجاب، بیشتر به گوشتان خورده باشد. 
2۶ بهمن بود که خبر پلمب یک داروخانه در 
منطقه تهرانپارس تهران به دلیل کشف حجاب 
مسئول داروخانه و هتک حرمت به آمر به 
معروف با دستور قضائی انجام شد. خبرگزاری 
فارس نوشت که به محض ارسال گزارش و 
اطلاع دادستانی تهران از این موضوع، این 
داروخانه پلمب و برای صاحب این داروخانه 
یعنی  پیشتر  پرونده قضائی تشکیل شد. 
نهم بهمن هم خبر رسید که کشف حجاب 
داروخانه ای در آمل را به تعطیلی کشانده. این 
بار هم علاوه بر کشف حجاب، توهین به آمر 
به معروف هم گزارش شده بود. محمدصادق 
اکبری، رئیس کل دادگستری استان مازندران 
از پلمب یک واحد داروخانه در شهرستان آمل 
به خاطر کشف حجاب  و عدم ارائه خدمات به 
مشتری خبر داد. او گفت: »حسب گزارش های 
واصله مردمی مبنی بر توهین و اهانت پزشک 
متصدی داروخانه ای در آمل نسبت به فرد آمر 
به معروف و ناهی از منکر که صاحب داروخانه 
آن عامدانه کشف حجاب کرده بود،  داروخانه 
با دستور دادستان عمومی و انقلاب شهرستان 
و با اعزام مامورین پلیس نظارت بر اماکن 
عمومی و مسئولین شبکه بهداشت شهرستان 
آمل داروخانه پلمب و در این خصوص پرونده 
قضائی در یکی از شعب دادسرای آمل تشکیل 
شد.« به گفته اکبری، بر اساس دستورات 
قضائی صادره، واحد صنفی مذکور به دلیل 
عدم رعایت شعائر دینی و اسلامی و اقدام 
خلاف اخلاق عمومی پلمب شد. ضمن اینکه 
تاکید شد که »با توجه به تشکیل پرونده 
قضائی برای این واحد صنفی متخلف، بدون 
شک با متخلفین آن در چارچوب قانون 
برخورد خواهد شد.« اما جدیدترین خبر 
پلمب را از قول پلیس بشنوید که روزگذشته 
اعلام کرد: یک داروخانه در شهرری به دلیل 
کشف حجاب عامدانه پلمب شده. این خبر 
از قول سردار دوستعلی جلیلیان فرمانده 
انتظامی شهرستان ری، منتشر و گفته شد که 
»با توجه به تشکیل پرونده قضائی برای این 
واحد صنفی متخلف، بدون شک با متخلفین 
آن در چارچوب قانون برخورد خواهد شد.« 
منبع خبر یعنی خبرگزاری فارس به نقل 
از جلیلیان، نوشت: »در پی انتشار تصاویر 
ضدفرهنگی از متصدیان یک واحدصنفی 
داروخانه مستقر در بازار شهرری موضوع 
سریعاً در دستور کار پلیس اطلاعات این 
فرماندهی قرار گرفت.«  فرمانداری انتظامی 
شهرری،  گفته »پس از انجام هماهنگی های 
لازم، ماموران به محل اعزام و حسب دستور 
مقام قضائی این واحد صنفی داروخانه به 
دلیل عدم رعایت شعائر دینی و اسلامی و 
اقدام خلاف اخلاق عمومی پلمب شد.« او 
گفته با هیچکس تعارف نداریم و متذکر شده 
که »پلیس ری با صنوفی که با اقدامات خود، 
معاندین را همراهی کنند و ارزش های دینی و 
اخلاقی جامعه را زیر پا بگذارند، بدون اغماض 
برابر قانون برخورد خواهد کرد.« گفتنی است 

که برخورد با عدم رعایت حجاب در فصول گرم 
سال که تعدد پوشش نظیر فصل های سرد 
وجود ندارد، همان طور که معاون استانداری 
مرکزی گفته، جدی تر صورت می گیرد. او روز 
گذشته در نشستی مرتبط با این بحث، به لزوم 
چاره اندیشی جدی نسبت به رعایت حجاب و 
عفاف بانوان در جامعه، قبل از گرم شدن هوا 

اشاره کرده. 
  فقط داروخانه ها نیستند!

اما اخبار مربوط به پلمب یا بستن اماکن 
به دلیل عدم رعایت حجاب، تنها مربوط به 
داروخانه ها نمی شود. برای نمونه در آذر ماه، 
دادستان عمومی و انقلاب قزوین از پلمب 
یک فروشگاه البسه با فروشندگان کشف 
حجاب کرده خبر داد. حسین رجبی، همان 
زمان، گفت: حسب گزارش های واصله برای 
یک فروشگاه البسه که تمامی فروشندگان 
آن عامدانه کشف حجاب کرده و به شهروندان 
خدمات ارائه می دادند، پرونده قضائی در 
یکی از شعب دادسرای قزوین تشکیل شد. 
1۶ بهمن پلمب 25 واحد صنفی در تهران، 
هم خبرساز شد. حسب گزارش های واصله 
به رسانه ها، این واحدهای صنفی که تمامی 
فروشندگان آن عامدانه کشف حجاب کرده 
و به شهروندان خدمات ارائه می دادند، از 
سوی نیروی انتظامی پلمب  شدند. گفته شد 
که بر اساس دستورات قضائی صادره، علت 
پلمب این واحدهای صنفی عدم رعایت شعائر 
دینی و اسلامی و اقدام خلاف اخلاق عمومی 
اعلام شد ضمن اینکه گفته شد با توجه به 
تشکیل پرونده قضائی برای این واحدهای 
صنفی متخلف، با متخلفین آن در چارچوب 
قانون برخورد خواهد شد. پلمب یک کلینیک 
دندانپزشکی در شیراز هم از دیگر مواردی بود 
که حدود چهار هفته پیش خبری شد. فرماندار 
شیراز علت را کشف حجاب پرسنل عنوان کرد. 
لطف اله شیبانی با اشاره به ابلاغ ممنوعیت 
کشف حجاب به اصناف گفت: ممنوعیت 
کشف حجاب در مغازه ها و مجتمع های 
تجاری به اصناف اعلام شده است و مشتریان 
و مراجعان به واحدهای تجاری، حق کشف 
حجاب ندارند که در صورت مشاهده زنان 

بی حجاب، با اطلاع به 11۰ و ورود اداره اماکن 
عمومی، برخورد لازم صورت می گیرد. ۳ واحد 
صنفی متخلف در نیشابور هم اواخر بهمن ماه 
به دلایلی که در بالا گفته شد پلمب شدند. 
سرهنگ علیرضا حسینعلی زاده، فرمانده 
انتظامی نیشابور اعلام کرد: در پی بی توجهی 
مالک یک واحد صنفی عرضه پوشاک به 
تذکرات، رعایت نکردن قوانین و کشف حجاب 
عامدانه، با دستور و حضور مقام قضائی، این 
واحد صنفی پلمب و متهم برای سیر مراحل 
قانونی به مرجع قضائی معرفی شد. موارد 
دیگری هم از پلمب به دلیل برداشتن حجاب، 
وجود دارد که در این گزارش به نمونه های بالا 
بسنده می شود. در زمینه رعایت پوششی که 
برای اماکن، ادارات و سازمان ها در بخش های 
دولتی و خصوصی مورد توجه است، مسئولین 
و کارشناسان هم نظراتی ارائه می دهند. به دو 
مورد از جدیدترین این نظرات اشاره و تا حدی 
آن را توضیح می دهیم؛ روز گذشته، معاون 
استانداری مرکزی که در نشست ستاد عفاف 
و حجاب استان، حضور داشت، گفت: برای 
برخورد با بی حجابی که اکنون در جامعه شاهد 
آن هستیم باید مداخله جدی و علمی صورت 
گیرد تا آنچه به نفع جامعه و خانواده هاست 
رقم زده شود. ابراهیم فیاض، جامعه شناس 
هم در گفت وگویی که با روزنامه جوان داشته، 
پوشیدن چادرهای رنگی و استفاده از رنگ را 
توصیه کرده و اصولا معتقد است جلوگیری از 
استفاده بانوان از پوشش رنگی، وضعیت جامعه 

را به بی حجابی در برخی موارد کشانده. 
 از آمران به معروف نیز حمایت قانونی 

صورت گیرد
مجتبی آل یاسین، معاون توسعه مدیریت 
و منابع استانداری مرکزی، گفته: کارمندان 
دستگاه های اجرایی باید تمامی ضوابط قانونی 
اداری و استخدامی را رعایت کنند و الزام به 
پوشش در این قانون مورد تاکید است. او به 
رعایت قوانین در خارج از ادارات هم اشاره 
کرده و ادامه داده: کارمندان باید در خارج 
بخش اداری نیز قوانین و ضوابط شرعی و 
قانونی را رعایت کنند و در صورت عدم رعایت، 
تخلفات اداری می تواند با کارمند خاطی 

برخورد کند. آل یاسین به گرم شدن هوا اشاره 
کرده و گفته »لازم است قبل از گرم شدن 
هوا نسبت به رعایت حجاب و عفاف بانوان در 
جامعه چاره اندیشی جدی صورت گیرد.«  او 
از تشکیل قرارگاه عفاف و حجاب در استان 
خبر داده و گفته: »این قرارگاه با هدف توجه 
ویژه به حوزه پوشش و رعایت حجاب شکل 
گرفته است.« ضمن اینکه »لازم است از آمران 
به معروف نیز حمایت قانونی صورت گیرد تا 
افراد ارشاد دهنده در انجام وظیفه شرعی و 
قانونی دچار مشکل نشوند.«  در نشست ستاد 
عفاف و حجاب استان مرکزی، محمدرضا 
جعفری، مدیرکل دفتر امور اجتماعی و 
فرهنگی استانداری مرکزی هم با بیان اینکه 
»رعایت حجاب اسلامی در بین زنان و دختران 
امروز به دغدغه جدی خانواده ها تبدیل شده و 
متولیان حجاب هم از این مهم غافل نیستند«، 
اضافه کرده که »اکنون توقع فعلی جامعه ملزم 
شدن افراد کم حجاب و یا بی حجاب به حجاب 
متعارف جامعه است و باید همه دستگاه های 
متولی در چارچوب مسئولیت ذاتی خود 
فعالیت فرهنگی اثربخش داشته باشند.«او 
گفته: باید ورود به مساله اجتماعی به شکل 
مسئولیت علمی و با رعایت موازین شرعی و 
اجتماعی باشد و از برخوردهای سلبی و ایجابی 

خودداری شود. 
 لباس گشاد، گران درمی آید

در خصوص گرم شدن هوا و نگرانی هایی که 
از این بابت برای عدم رعایت حجاب در جامعه 
وجود دارد، علاوه بر صحبت های مسئولین 
استانداری مرکزی، پیش تر هم صحبت هایی 
به میان آمده. روزنامه دولت)ایران(، هجدهم 
بهمن ماه در این خصوص نوشت: »بهانه 
حجاب بانوان همان طور که محمل نخست 
ایجاد آشوب ترکیبی اخیر بود، همچنان 
ظرفیت دارد تا در فصل گرما نیز به صورت 
دیگری بستر اغتشاش و سوءاستفاده از ظرفیت 
انسانی و مطالبات حقوقی بانوان را فراهم 
کند.« اما گهگاه، پیشنهادهایی هم در نوع 
پوشش وجود داشته و آخرینش از زبان یک 
جامعه شناس که گفته: »حجاب ایرانی هم زیبا 
و هم اقتصادی بوده است. حجاب ایرانی چاقوره 
بوده که نمونه آن را در ابیانه می توانید ببینید. 
چقدر لباس های ابیانه و بندرعباس زیباست، 
ولی الان در بندرعباس زنان باید لباس تنگ 
بپوشند، چون اگر بخواهند لباس گشاد 
بپوشند، گران درمی آید. ما اگر قباها، چاقوره 
و زیرشلواری هایی که زنان ما می پوشیدند که 
همه گشاد و خنک بودند، با چادر سفید و رنگی 
را ترویج می کردیم هم خیلی زیبا و هم خیلی 
ارزان می شد؛ یعنی هم از نظر زیباشناسی و 
اقتصادی و هم از نظر اصالت ایرانی و اصالت 
اسلامی به نفع ما بود.« ابراهیم فیاض، توضیح 
داده که »الان مدل های حجاب را طلبه های 
قم در ایتا منتشر کرده اند، به قدری زیباست 
که حد ندارد و من یقین دارم اگر این مدل هایی 
را که این طلبه ها طراحی کرده اند، زنان ما 
بپوشند و با این مدل ها بیرون بیایند، همه 
باحجاب می شوند، چون اصل این است که 

برهنگی زشت است.«

9اجتماعی سال پنجم
شماره   1499
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گــــزارش

  زمین لرزه ای 
استان فارس را لرزاند

روز گذشته، حسین درویشی؛ مدیرعامل 
هلال احمر استان فارس اعلام کرد:  زلزله 
5.2 ریشتری ساعت 9:۳5 دقیقه، عمق 1۰ 
کیلومتری زمین در استان فارس، حوالی 
درز را لرزاند. او ادامه داد: در پی این حادثه 
۳ تیم ارزیاب هلال احمر برای ارزیابی میزان 
خسارات احتمالی حادثه به محل اعزام شدند  
و تمامی پایگاه های هلال احمر استان به حالت 
آماده باش درآمدند. درویشی خاطرنشان 
کرد: هنوز اطلاعات دقیقی از میزان خسارات 
احتمالی این حادثه در دست نیست، به محض 
دریافت گزارش های اولیه ارزیابان، اطلاعات 

تکمیلی اعلام خواهد شد. 

»توران« و »آذر« و »امید«
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست 
درباره آخرین وضعیت دو توله یوز ماده عنوان 
کرد: توران و آذر خوشبختانه رها شدند، 
وضعیت مناسبی هم داشتند زیرا شیر مادر 
را خورده بودند و از هفته پیش انتقال داده 
شدند، مشکل خاصی ندارند. علی سلاجقه 
به وضعیت »امید« تنها بازمانده از گونه تک 
درنای سیبری در ایران و جفتی که برای وی 
از بلژیک آورده شده هم اشاره کرد و گفت: 
وضعیت از لحاظ رفتارشناسی پرندگان 
مخصوصا درناها خیلی خوب است البته 
غیرقابل باور بود اما یکدیگر را پذیرفتند و 

ان شاءا...، به امید خدا اتفاقات خوبی بیفتد. 

این گروه از معلمان شامل 
رتبه بندی نمی شوند

باشگاه خبرنگاران از قول وزیر آموزش و 
پرورش، نوشت: فرهنگیانی که قبل از شهریور 
سال گذشته بازنشسته شده اند، مشمول طرح 
رتبه بندی نمی شوند. به گفته یوسف نوری 
طرح رتبه بندی معلمان بر اساس سند تحول 
بنیادین نظام آموزشی یکی از موضوعات 
مهمی است که در راستای ارتقای شایستگی 
حرفه ای معلمان باید به مرحله اجرا درآید. در 
همین راستا رتبه بندی برخی از فرهنگیان 
شاغل انجام شده است. او افزود: معلمانی که 
از شهریور سال گذشته بازنشسته شده اند و 
مستندات خود را در سایت رتبه بندی قرار 
داده اند، در طرح رتبه بندی قرار گرفته و 
احکام رتبه بندی آن ها از 2۳ بهمن اجرایی 
شده اند. وزیر آموزش و پرورش در خصوص 
بازنشستگان ما پیش از تاریخ ۳1 شهریور 
14۰۰ اظهار کرد: متأسفانه فرهنگیانی 
که قبل از شهریور سال گذشته بازنشسته 
شده اند در طرح رتبه بندی معلمان قرار 
نمی گیرند؛ زیرا قانون رتبه بندی از شهریور 

سال 14۰۰ تصویب شده است

بخشنامه وزیر علوم برای اعزام 
دانشجویان به راهیان نور

وزیر علوم در بخشنامه ای به روسای 
دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی، پژوهشی 
و فناوری تاکید کرد: اقدامات لازم برای 
اعزام سالانه حداقل 1۰ درصد دانشجویان به 
اردوهای راهیان نور صورت گیرد. به گزارش 
روابط عمومی وزارت علوم، در بخشنامه 
ابلاغی ۳۰ بهمن ماه 14۰1 دکتر محمد 
علی زلفی گل به رؤسای دانشگاه ها و مراکز 
آموزش عالی، پژوهشی و فناوری آمده است: 
پیرو ابلاغیه شماره ۳11915 مورخ 2۰ دی 
ماه 14۰1 درخصوص آغاز فرایند اجرایی 
اردوهای راهیان نور سال 14۰1، به استحضار 
می رساند تحقق اعزام یک صد هزار نفر از 
دانشجویان کل کشور نیازمند برنامه ریزی، 
مسئولان  مضاعف  تلاش  و  هماهنگی 
دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی است. زلفی 
گل در این ابلاغ تاکید کرده است: مقتضی 
است که اقدامات لازم برای دستیابی به اعزام 
سالیانه دست کم 1۰ درصد از دانشجویان به 
اردوهای راهیان نور )مطابق با هدف عملیاتی 
مندرج در ماده ۳ آیین نامه اجرایی اردوهای 
راهیان نور دانشجویی کشور، مصوبه مورخ 
1۰ دی 1۳94 شورای سیاستگذاری راهیان 
نور کشور( صورت گیرد و از حداکثر ظرفیت 
موجود در آن دانشگاه/ مرکز برای اعزام 
دانشجویان )با اولویت دانشجویان ورودی 
جدید و زیارت اولی( بهره برداری شود. وزیر 
علوم، تحقیقات و فناوری مطابق آیین نامه 
اجرایی راهیان نور، فرمانده قرارگاه راهیان 

نور دانشجویی شهید علم الهدی است. 

 هشدار برای 
افزایش مسمومیت در تهران

اورژانس  رئیس  یحیی صالح طبری، 
تهران به آمار موارد ناشی از گازگرفتگی 
در پایتخت طی روزهای اخیر اشاره کرد 
و گفت: متأسفانه در روزهای اخیر موارد 
مسمومیت های ناشی از استشمام گاز سمی 
منوکسید کربن افزایش چشمگیری داشته 
است، به طوریکه  تنها در تهران و طی حدود 
1۰ روز اخیر بیش از 12۰ مورد مسمومیت 
با گازمنوکسید کربن گزارش شده که آمار 
بالایی است. او با بیان اینکه افزایش این آمار 
با کاهش دما در تهران بی ارتباط نیست، 
گفت: مونوکسیدکربن گازی بدون بو و 

رنگ است.

اخبار کوتــــاه

روی خط آرمان ملی

فرمانده انتظامی شهرستان ری، از پلمب واحد صنفی داروخانه به دلیل کشف حجاب عامدانه در شهرری، خبر داد

چاره اندیشی پیش از گرم شدن هوا
   معاون استانداری مرکزی گفته: کارمندان باید در خارج بخش اداری نیز قوانین و ضوابط شرعی و قانونی را رعایت کنند و در صورت عدم رعایت 

تخلفات اداری می تواند با کارمند خاطی برخورد کند

 آرمان ملی: روز گذشته خبرنگاران شورای شهر طبق 
معمول بر صندلی های خود در جایگاه مخصوص شان نشسته 
و منتظر شروع جلسه بودند تا خبرها را برای رسانه هایشان 
ارسال کنند اما این انتظار به طول انجامید و ساعت از 1۰ هم 
گذشت و سرانجام چمران، رئیس شورا پشت تریبون رفت و 
اعلام کرد به خاطر غیبت هشت نفر از اعضا و به حد نصاب 
نرسیدن، جلسه برگزار نخواهد شد و عذرخواهی هم کرد. 
اما اخباری که در حاشیه این جلسه تشکیل نشده، به گوش 
می رسید از قهر کردن آن هشت عضو حکایت می کرد. گفته 
شد اعضایی که نیامدند در اتاق هایشان نشسته بودند)هرچند 
رئیس شورا گفت چند نفرشان هم مسافرت رفته اند( و چند 
عضو دیگر به سراغشان رفتند تا پادرمیانی کنند اما گویا جواب 
نداده بود. بعد هم ناصر امانی، عضو کمیسیون برنامه و بودجه 
شورای شهر تهران در گفت وگویی تکمیلی با ایلنا به اعتراض 
اعضا اذعان و درباره علت غیبت خود و برخی دیگر از اعضای 
شورا در جلسه روز گذشته پارلمان شهری پایتخت گفت: 
»شب گذشته ردیف های بودجه 14۰2 شهرداری تهران، 
آخر وقت به اعضا تحویل داده شد و اعتراض ما این بود که 
برای بررسی ردیف های بودجه به وقت بیشتری نیاز داریم.« 
او به همراه مهدی اقراریان، جعفر شربیانی، جعفر تشکری 
هاشمی، زهرا شمس احسان، مهدی عباسی، سوده نجفی و 
علی اصغر قائمی، هشت عضو غایب جلسه شورای شهر تهران 
را تشکیل می دادند. نکته ای که پیش از بیان جزئیات این 
جلسه و حواشی آن و نیز صحبت های رئیس و اعضا باید به 
آن اشاره کرد این است که وجود چنین ناهماهنگی هایی در 

میان اعضایی که به صورت یکدست)این بار از اصولگرایان( به 
شورا آمدند و با رئیس و شهردار و سایر مدیران و مسئولان در 
هر سطح و رده ای همفکر هستند، عجیب به نظر می رسد. این 
سوال را هم باید مطرح کرد که آیا نظر اعضای شورا در بررسی 
ردیف های بودجه 14۰2 )که به گفته اعضا، زمان زیادی برای 

بررسی می خواهد( برای بالادستی های آن ها مهم نبوده؟ 
 البته برخی مسافرت رفته بودند!

در حالی که قرار بود روز دوم اسفند 14۰1 یکصد و سی 
و یکمین جلسه دوره ششم شورای شهر تهران به صورت 
علنی برگزار شود و دستور کار این جلسه ادامه بررسی لایحه 
بودجه 14۰2 شهرداری تهران اعلام شده بود، اما به دلیل 
غیبت هشت نفر از اعضای شورای شهر در جلسه و نرسیدن 
تعداد اعضای حاضر به حد نصاب، پارلمان شهری پایتخت 
تشکیل جلسه نداد. اوضاع به این منوال بود که بعد از حدود 
دو ساعت از روال معمول جلسات شورا که ساعت 9:15 صبح 
یکشنبه ها و سه شنبه ها آغاز می شود، مهدی چمران، رئیس 
شورای اسلامی شهر تهران در پشت تریبون خود قرار گرفت 
و ضمن ارائه توضیح درباره علت تشکیل نشدن جلسه گفت: 
»برخی اعضای شورای شهر تهران اعلام کرده اند که در آخرین 
لحظات شب گذشته تبصره ها و ردیف های بودجه 14۰2 را 
دریافت کرده و نتوانسته اند آن را به صورت کامل بررسی کنند 
و به همین جهت در جلسه امروز )دیروز( حضور پیدا نکردند؛ 
بر همین اساس بنا داریم جلسه هم اندیشی را با حضور اعضا 
برگزار کنیم و بررسی بودجه به هفته آینده موکول خواهد 
شد و در این مدت فرصت خواهد شد مطالعات بیشتری روی 

بودجه انجام شود. البته برخی از اعضای شورای شهر تهران 
به دلیل مسافرت در  این جلسه حضور پیدا نکردند.« چمران، 
گفت: »بنده از کسانی که  آمده اند و به دلیل عدم برگزاری 
جلسه عذرخواهی می کنم و ان شاءا... در جلسه آینده در 
خدمت دوستان خواهیم بود، اما به دلیل نرسیدن تعداد 
اعضای حاضر به حد نصاب، قادر به تشکیل جلسه امروز )روز 

سه شنبه( نیستیم.«
 ردیف ها زیاد بودند، دیر به ما تحویل دادند!

در همین راستا، از ناصر امانی، عضو کمیسیون برنامه و 
بودجه با اشاره به تحویل ردیف های بودجه 14۰2 شهرداری 
تهران به اعضا در آخر وقت و چون تعداد این ردیف ها زیاد 
هستند، گفت »به همین دلیل، درخواست کردیم که 
برگزاری جلسه برای بررسی ردیف های بودجه شهرداری 
مقداری عقب بیفتد که بتوانیم این ردیف ها را به صورت 
دقیق بررسی کنیم و بعد در صحن علنی به ردیف های بودجه 
رسیدگی شود.«اما چرا ردیف های بودجه با تاخیر به اعضای 
شورا شهر تحویل داده شد؟ امانی در این باره توضیح داد که 
»اساسا فرآیند بررسی بودجه شهرداری تهران طولانی است و 
بعضا شکل دقیقه نودی به خود می گیرد و تا آخرین لحظه به 
دلیل پیشنهادهای جدیدی که مطرح می شود، امکان اعمال 
تغییراتی در بودجه وجود دارد؛ البته ما قبلا تبصره های بودجه 
14۰2 شهرداری را بررسی کرده بودیم، اما نیاز داشتیم که 
ردیف ها را به شکل دقیق تر بررسی کنیم.« او گفت که »در 
واقع، اعتراض ما این بود که برای بررسی ردیف های بودجه به 

وقت بیشتری نیاز داریم.«

روز گذشته جلسه شورای شهر برگزارنشد؛ گفته می شود برخی اعضای حاضر، برای میانجیگری به سراغ اعضای غایبی که گفته می شود در اتاق هایشان 
حضور دارند رفته اند 

اعضا نیامدند؛ قهر کردند!
اعتراض اعضا به این بود که ردیف های بودجه 1402، شب پیش از برگزاری جلسه و خیلی دیر به آن ها داده شده


